



中国工程院系列杂志

ISSN 2095-6274

CN 10-1158/R

中华灾害救援医学®

ZHONGHUA ZAIHAI JIUYUAN YIXUE

2019年1月 第7卷 第1期 月刊

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

Volume 7 Number 1
January 2019

中国期刊网数据库 (CNKI)

全文收录期刊

万方数据库全文收录期刊

中文科技期刊全文数据库

(维普) 全文收录期刊

中国生物医学文献数据库

万方数据

ISSN 2095-6274



主管单位：中国人民武装警察部队后勤部

主办单位：中国人民武装警察部队总医院

中华灾害救援医学

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

月刊 2013年12月创刊 第7卷 第1期 2019年1月出版

主 管

中国人民武装警察部队后勤部

主 办

中国人民武装警察部队总医院

主 编 郑静晨

编 辑 中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

传真: 010-57976103

E-mail: cjdm2013@sina.com

网址: www.cjdm.com.cn

编辑部主任 彭碧波

出 版 人民武警出版社

印 刷 廊坊市安次区团结印刷有限公司

国外发行

中国国际图书贸易集团有限公司

(北京399信箱, 100048)

代号: M9115

邮 购

中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

传真: 010-57976103

定 价

每期: 15元 全年: 180元

中国标准连续出版物号

ISSN 2095-6274

CN 10-1158/R

版权归中华灾害救援医学编辑部所有

本刊刊出的文章除特别声明外, 不代表主办单位和本刊编委会的观点。本刊所有文字、图片未经许可, 不得加印、盗版, 不得用于商业用途, 违者将追究其法律责任。本刊如有印刷质量问题, 请与本刊编辑部联系调换。

目 次

论 著

178例一氧化碳中毒患者院前急救流行病学分析·····1

李海燕, 卫鹏羽, 景建军, 张振贵, 何光辉

支持性团体心理辅导对军人创伤后心理应激症状的作用·····5

周晓斌, 刘 莉, 刘群英, 戴 敏

集训士兵心理健康状况调查与干预·····9

曹振宇, 刘群英, 张 猜, 张 趁, 袁丽萍

49家机场2017年度医疗应急救护工作分析·····13

田剑清, 刘兆祺, 张凤岭

车载移动医院应急医疗救治培训课程体系研究·····19

赵 喆, 彭卫平, 梁雅静, 刘春梅, 孟晓东, 李 明, 郑静晨

高职院校兼职教师人才库建设在《急危重症护理学》教学中的运用·····23

蒋洋洋, 王立文, 裘 璘, 卞 雯, 吴翠芬, 严兆娴, 杨正宇

结直肠腺瘤切除术后复发情况及相关影响因素分析·····27

贾馥华, 屈亚威, 刘海峰

结直肠腺瘤的加权基因共表达网络构建与分析·····31

高亚东, 屈亚威, 刘海峰

专题论述

武警部队青年官兵极端行为探讨·····37

高金卯, 马国强

医疗质量量化管理的探讨·····40

魏从光, 张建峰, 杨彦军, 路一平, 李 璟, 祁小乐, 王 刚

实践经验

“和平列车-2018”中老人道主义医学救援联合演训期间快速“平转战”

做法及体会·····42

谭俊杰, 吴 凡, 李运明, 谭映军

“和平列车”医疗队赴老挝溃坝灾区医疗防疫救援做法及体会·····	44
吴凡, 谭映军, 谭俊杰, 李运明	
医疗器械	
便携式多功能压力止血带的研制·····	46
孙振兴, 卢明, 王书馨	
病例报告	
血栓性血小板减少性紫癜并肺栓塞 1 例·····	50
李柏成, 张剑锋	
临床医学经验	
十二指肠疾病临床与内镜特点分析·····	53
张娜, 屈亚威, 刘海峰	
胸壁切口负压引流对肋骨骨折内固定术后并发症的影响·····	57
石静, 范苗静, 陈颖, 王影	
读者·作者·编者	
《中华灾害救援医学》2018 年度审稿专家名单·····	36
2019 年《中华灾害救援医学》稿约·····	59
环球救援资讯	
中华灾害救援医学杂志第二届编委会成员名单·····	封 2
牢记使命 书写新时代灾害救援医学新篇章:《中华灾害救援医学》杂志 2019 主编寄语·····	插 1
2018 年度全球重大灾害预警·····	插 2
全国第七届中毒救治与血液净化培训班暨武警特色医学中心第十届中毒急救论坛圆满落幕·····	封 3
美国《国家生物防御战略》解读·····	封底

执行责任编辑及编审组成员 彭碧波 赵中辛 邹圣强 王锦波 王志翔 陈大方 邬小军 姚玲
 本期责任编辑 张亚丽
 本期责任校对 杨帅 郭雪芬
 英文责任审校 孙三军
 本期责任排版 焦艳波

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

Monthly Established in December 2013 Vol.7 No.1 January, 2019

Supervising Institute

Logistics Department of Chinese People's
Armed Police Force (PAP)

Sponsor

General Hospital of PAP, Beijing

Editor-in-Chief

ZHENG Jingchen

Editing and Order

Editorial Office of Chinese Journal of
Disaster Medicine
69 Yongding Road, Haidian District,
Beijing 100039, P.R. China
Tel: 0086-10-57976951
Fax: 0086-10-57976103
E-mail: cjd2013@sina.com
www.cjdm.com.cn

Director of Editorial Department

PENG Bibo

Publishing

Publishing House of PAP

Printing

United Printing Company Limited in Anci
District of Langfang City

Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation
P.O.Box 399, Beijing, China

Code NO. M9115

Price

¥15.00

Periodical Registration

ISSN 2095-6274
CN 10-1158/R

Copyright by Editorial Office of Chinese Journal of Disaster Medicine

All articles published represent the opinions of the authors, do not reflect the official policy of the Logistics Department of PAP or the General Hospital of PAP, unless this is clearly specified. No part of this publication may be reproduced, in any form or by any means, electronic, photocopying, or without permission. If found to be in contravention, he or she shall be investigated and dealt with according to the law.

CONTENTS IN BRIEF

ORIGINAL ARTICLES

- Epidemiological characteristics of carbon monoxide poisoning in pre-hospital first aid: Analysis of 178 cases**.....1
LI Haiyan, WEI Pengyu, JING Jianjun, ZHANG Zhengui, HE Guanghui
- The effect of supportive group counseling on military servicemen with post-traumatic stress syndromes**.....5
ZHOU Xiaobin, LIU Li, LIU Qunying, DAI Min
- Mental health of soldiers engaged in intensified training: Status and intervention**.....9
CAO Zhenyu, LIU Qunying, ZHANG Cai, ZHANG Chen, YUAN Liping
- Medical emergency rescue in 2017: Analysis of 49 airports in China**.....13
TIAN Jianqing, LIU Zhaoqi, ZHANG Fengling
- Toward building a training curriculum on emergency medical treatment for mobile hospitals**.....19
ZHAO Zhe, PENG Weiping, LIANG Yajing, LIU Chunmei, MENG Xiaodong, LI Ming, ZHENG Jingchen
- The construction of talent pool of part-time teachers from vocational schools in Critical Care Nursing teaching**.....23
JIANG Yangyang, WANG Liwen, QIU Lin, BIAN Wen, WU Cuifen, YAN Zhaoxian, YANG Zhengyu
- Analysis of postoperative recurrence and related influencing factors of colorectal adenoma resection**.....27
JIA Fuhua, QU Yawei, LIU Haifeng
- Weighted gene co-expression network of colorectal adenoma: Establishment and analysis**.....31
GAO Yadong, QU Yawei, LIU Haifeng

MONOGRAPH

- Extreme behavior of young soldiers in armed police force**.....37
GAO Jinmao, MA Guoqiang

Discussion on quantitative management of medical quality control	40
<i>WEI Congguang, ZHANG Jianfeng, YANG Yanjun, LU Yiping, LI Jing, QI Xiaole, WANG Gang</i>	
PRACTICAL EXPERIENCE	
Rapid mobilization in “Peace train 2018” China-Laos humanitarian medical relief and training:	
Practice and reflections	42
<i>TAN Junjie, WU Fan, LI Yunming, TAN Yingjun</i>	
Medical and epidemic control in dam break-stricken area in Laos by “Peace train 2018” Chinese medical team:	
Practice and reflections	44
<i>WU Fan, TAN Yingjun, TAN Junjie, LI Yunming</i>	
MEDICAL EQUIPMENTS	
Development of a portable multifunctional tourniquet	46
<i>SUN Zhenxing, LU Ming, WANG Shuxin</i>	
CASE REPORT	
Thrombotic thrombocytopenic purpura complicated by pulmonary embolism: A case report	50
<i>LI Baicheng, ZHANG Jianfeng</i>	
CLINICAL EXPERIENCE	
Clinical types and endoscopic presentations for duodenal diseases	53
<i>ZHANG Na, QU Yawei, LIU Haifeng</i>	
Effect of negative pressure drainage of chest wall incision on postoperative complications of internal fixation of rib fracture	57
<i>SHI Jing, FAN Miaoqing, CHEN Ying, WANG Ying</i>	
READERS, AUTHORS AND EDITORS	36,59
REPORT ON GLOBAL RESCUE	
List of the 2nd Board Members for Chinese Journal of Disaster Medicine	cover II
2018 Editor's Letter: Keep Our Mission Firmly in Mind and Write a New Chapter of Disaster Medicine in the New Era	insert I
Global Major Disaster Alerts in 2018	insert II
7th National Training Course on Poisoning Treatment and Blood Purification and 10th Poisoning First Aid Forum of Medical Center of Chinese People's Armed Police Forces Were Held Successfully	cover III
Interpretation of American <i>National Biodefense Strategy</i>	cover IV

Executive members of editorial board and reviewing group

PENG Bibo ZHAO Zhongxin ZOU Shengqiang WANG Jinbo WANG Zhixiang CHEN Dafang WU Xiaojun YAO Ling

Responsible editor *ZHANG Yali*

Responsible proof-reader *YANG Shuai GUO Xuefen*

Responsible examiner for English *SUN Sanjun*

Computer typesetter *JIAO Yanbo*